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Друковані видання 

Ситуація потребує негайного врегулювання  

"Голос України" 

Президент України Віктор Янукович вважає за необхідне розглянути ситуацію у країні 
на позачерговій сесії Верховної Ради. 

Про це, як повідомили у прес-службі Глави держави, Віктор Янукович сказав під час 

зустрічі з Головою Верховної Ради України Володимиром Рибаком. 

«Ви знаєте, що масові заворушення, які відбулися останнім часом, супроводжувались 

насиллям, кровопролиттям, підпалами. Тобто сьогодні ситуація потребує негайного 

врегулювання», — сказав Президент. 

«Я просив би вас закликати депутатів зібратися і обговорити цю ситуацію», — 

підкреслив він. 

На переконання глави держави, парламент має стати майданчиком для продовження 

врегулювання політичної кризи. 

«Ті переговори, які сьогодні йдуть у мене з опозицією, — це одна частина врегулювання 

політичної кризи. Друга частина — цю дискусію треба переводити на парламентську площадку. 

Пропозиції, які будуть напрацьовані і під час моїх переговорів, і під час підготовки до сесії 
разом із народними депутатами, — їх треба розглянути в парламенті», — зазначив Віктор 

Янукович. Він наголосив на необхідності продовження роботи парламенту, незважаючи на 

відпустку депутатів. 

У відповідь глава парламенту Володимир Рибак зауважив, що у зв’язку з ситуацією в 

країні «відпустка буде пізніше». «Є дуже багато питань, які треба вирішувати не на Майдані, а 

треба вирішувати в сесійній залі, — зазначив В. Рибак. Справді, треба, щоб опозиція і більшість 

зібралися і розглянули ті питання, які виникають: і відставка уряду, і ті питання, які є по тих 

законах, які Верховна Рада прийняла». 

За його словами, більшість і опозиція мають дослухатися один до одного, але «на 

першому плані треба поставити питання спокою в нашій державі». 

«Думаю, що я сьогодні вже підпишу таке розпорядження, і на початку тижня ми 

запросимо депутатів Верховної Ради, щоб розглянути всі питання, які сьогодні виникають», — 

підкреслив Голова Верховної Ради. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=312755 
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Рада собраться  

Ольга Куришко, Сергей Сидоренко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

На созыве внеочередной сессии Верховной Рады настоял Президент Виктор Янукович. 

Вчера Глава государства встретился со спикером парламента Владимиром Рыбаком. 

Подробности мероприятия сообщили в пресс-службе Главы государства. "Вы знаете, что 

массовые беспорядки, которые произошли в последнее время, сопровождались насилием, 

кровопролитием, поджогами. То есть сегодня ситуация должна быть немедленно 

урегулирована,— сказал господин Янукович и, обращаясь к Владимиру Рыбаку, добавил: — Я 

просил бы вас призвать депутатов собраться и обсудить ситуацию". Президент подчеркнул, что 

Рада должна стать "площадкой для урегулирования политического кризиса". "Предложения, 

которые будут наработаны во время моих переговоров (с оппозицией.—"Ъ") и подготовки 

сессии с народными депутатами, надо рассматривать в парламенте",— подчеркнул глава 

государства. 

Есть о чем поговорить 

Встреча со спикером не позволила президенту вовремя начать переговоры с 

оппозиционными лидерами. Время встречи трижды менялось. "Планировали на 13.00, затем 

нам сообщили, что начало откладывается на 40 мин. В 13.40 мы приехали к администрации 

президента и выяснили, что встреча перенесена на 15.00. Когда это время снова не 

подтвердилось, мы решили ехать добиваться встречи "явочным порядком". Когда уже 

подъезжали к АП, нас попросили подождать еще чуть-чуть, до 17.30",— рассказала Оксана 

Зиновьева, пресс-секретарь председателя фракции УДАР Виталия Кличко. 

Перед началом переговоров лидеры оппозиции сообщили журналистам некоторые 

детали. Выяснилось, что наиболее радикальное требование — о досрочных выборах президента 

— не вошло в первоочередной список. "Основные требования — остановить террор, прекратить 

преследование людей. Также мы требуем отставки правительства и главы МВД Виталия 

Захарченко",— рассказал Виталий Кличко. 

Лидер "Свободы" Олег Тягныбок признал, что накануне на переговорах с президентом 

обсуждалась возможность роспуска парламента — с этой идеей выступила власть. Господин 

Тягныбок воспринял ее без энтузиазма. "Виктор Янукович говорит: давайте (проведем.—"Ъ") 

выборы парламента. Но зачем нам они без выборов президента? На время выборов 

единственной легитимной властью в стране будет Янукович",— обосновал свой скепсис 

народный депутат. 

Следует отметить, что, вопреки его словам, действующий состав парламента сохранит 

полномочия в период предвыборной кампании. Но у оппозиции есть другие причины опасаться 

роспуска Рады. Выборы в этом случае пройдут по действующей смешанной системе. При этом 

то, как проходили довыборы в пяти округах15 декабря, не дает оппозиции уверенности в 

победе. 

Виктор Янукович также провел информационную подготовку перед началом 

переговоров. В комментарии агентству "Интерфакс" Президент заявил, что оппозиционным 

лидерам следует "поубавить температуру эмоций", и заверил, что главная цель переговоров, по 

его мнению — сохранить целостность страны: "Пока я руковожу Украиной, никому не удастся 

ее разделить. Это я вам гарантирую". Свои переговорные позиции он предпочел не 

конкретизировать. На момент подписания номера в печать встреча в АП продолжалась. 

Вопрос к залу 

Вечером Владимир Рыбак подписал распоряжение о созыве внеочередной сессии — 

заседание Верховной Рады состоится во вторник, 28 января. Несмотря на то что, согласно ст. 83 

Конституции, внеочередное заседание Рады может быть созвано по требованию президента, в 

документе фигурирует другая формулировка: "по требованию народных депутатов". Как 

выяснил "Ъ", в повестке дня, предложенной фракцией Партии регионов, значится один пункт 

— "обсуждение политической ситуации в стране". "Есть много вопросов, которые следует 

решать не на Майдане, а в сессионном зале. Действительно, необходимо, чтобы оппозиция и 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

5 

большинство собрались и рассмотрели вопросы, которые возникают: и отставку правительства, 

и вопросы по тем законам, которые приняла Верховная Рада",— заявил Владимир Рыбак. 

В оппозиции считают, что власть не заинтересована в мирном урегулировании 

конфликта и попытается ввести чрезвычайное положение в стране. "Если на переговорах 

президента и оппозиции не будет достигнут компромисс, власть попытается созвать сессию 

Рады для введения чрезвычайного положения",— заявил народный депутат Владимир 

Мельниченко (внефракционный). 

Согласно закону "О правовом режиме чрезвычайного положения", ЧП вводится в 

действие президентским указом, который в течение двух дней утверждает Верховная Рада. В 

законе упоминается семь оснований для введения ЧП. Среди них — массовые беспорядки, 

которые сопровождаются насилием над гражданами; попытки захвата государственной власти 

или смены конституционного строя; необходимость возобновления конституционного 

правопорядка и деятельности органов государственной власти. На время действия ЧП (до 30 

суток в Украине и до 60 суток в отдельных регионах) "военное командование" — Вооруженные 

силы, МВД и СБУ — получают дополнительные полномочия. 

В условиях ЧП власти могут ограничивать свободу передвижения граждан, ввести 

комендантский час, изъять огнестрельное и холодное оружие, установить "особые правила 

пользования связью" и интернетом, а также производить "принудительное отчуждение 

имущества юридических и физических лиц". "Большинство может утвердить указ президента о 

введении ЧП — без сомнения, это один из тех вариантов, которые будут в повестке дня. Власти 

выгодно такое положение — это сузит все политические и гражданские права и узаконит 

применение силы правоохранительными органами",— возмутился заместитель главы фракции 

"Батькивщина" Сергей Соболев. 

Вечером народный депутат Инна Богословская (внефракционная) заявила, что у Партии 

регионов нет голосов для принятия такого решения. "Регионалам нужно, чтобы в парламент 

пришли депутаты от оппозиции. Это даст возможность снова создать хаос в зале и 

проголосовать руками за введение чрезвычайного положения",— сообщила госпожа 

Богословская. 

О возможности введения ЧП у Виктора Януковича вчера спросил президент 

Еврокомиссии Жозе Мануэл Баррозу. "Он заверил президента Еврокомиссии, что готов вести 

политический диалог, и заверил, что введение чрезвычайного положения в Украине не 

предвидится",— сообщил на пресс-конференции в Брюсселе представитель ЕК Оливье Байли. 

Во вторник обстановка в Раде может обостриться. Первый заместитель главы фракции 

Партии регионов Михаил Чечетов сообщил, что в Партии регионов не будут по требованию 

оппозиции отменять законы, принятые 16 января. "Об этом и речи быть не может! Они 

отвечают европейским стандартам!" — заявил Чечетов. Он отметил, что вопрос о введении ЧП 

неактуален, однако не исключил, что ситуация в стране может обостриться. "Если 

государственные институты, которые отвечают за национальную безопасность, почувствуют 

необходимость во введении ЧП, парламент рассмотрит этот вопрос. Это может произойти 

только после того, как арсенал всех дипломатических мер будет исчерпан",— резюмировал 

депутат. 

http://www.kommersant.ua/doc/2390705 

У результаті перемовин не повинно бути переможців і переможених  
Анна Шевченко, "Голос України" 

Участь у переговорах беруть. секретар Ради національної безпеки та оборони, керівник 

робочої групи Андрій Клюєв, радник Президента України Андрій Портнов, міністр юстиції 
Олена Лукаш, керівник фракції Політичної партії «УДАР» Віталій Кличко, керівник фракції 
«ВО «Батьківщина» Арсеній Яценюк, керівник фракції «ВО «Свобода» Олег Тягнибок.  

Під час першого тригодинного раунду перемовин глави держави з опозицією досягти 

компромісу не вдалося. Лідери опозиції оприлюднили свої незмінні політичні вимоги і дали 
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владі добу на роздуми. Натомість з боку провладних депутатів лунали інші думки: що не 

опозиція висунула ультиматум Президенту, а Віктор Янукович «дав останній шанс» 

відступитися від протиправних дій. Прикметно, що на переговори з Президентом лідерів 

опозиції благословив Патріарх Київський і всієї Руси-України Філарет. Вітаючи його із 85-

річчям, Арсеній Яценюк і Олег Тягнибок попросили у Патріарха благословення заради того, 

щоб уникнути кровопролиття й жертв. Філарет закликав опозиціонерів вести переговори «не в 

ім’я особисто себе», а заради України. 

Перед початком перемовин із опозицією Президент України Віктор Янукович провів 

телефонну розмову з президентом Європейської комісії Жозе Мануелем Баррозу. За 

повідомленням прес-служби Глави держави, сторони обговорили питання врегулювання 

політичного конфлікту в Україні. Глава держави запевнив співрозмовника у відсутності жодних 

розбіжностей у поглядах щодо мирного врегулювання ситуації і повідомив, що найближчими 

днями в Україні відбудеться позачергова сесія парламенту, де будуть розглянуті всі питання, 

порушені під час переговорів з мирного врегулювання конфлікту. 

А Прем’єр-міністр України Микола Азаров під час зустрічі з секретарем Ради Європи 

Турбйорном Ягландом у Давосі заявив, що він готовий обговорити з експертами Ради Європи 

та Венеціанської комісії зміст законів, прийнятих 16 січня, та внести поправки до них, 

повідомила прес-служба Кабінету Міністрів. Т. Ягланд підтримав пропозицію М. Азарова 

провести правову експертизу та обговорення з українською стороною прийнятих законів, а 

також закликав негайно зупинити насильство в Україні. 

Перший заступник голови фракції Партії регіонів у Верховній Раді Михайло Чечетов в 

коментарі «Голосу України» наголосив, що переговори між владою та опозицією проводити 

можна та необхідно. «Іншого виходу, аніж переговори, нема, — сказав М.Чечетов. — Для цього 

потрібно, щоб усі, хто цю кашу заварив, хто розпалив пожежу, підійшли з позиції держави і 
народу, а не з позицій вузькопартійних, корпоративних. За столом переговорів не повинно бути 

переможців та переможених». При цьому парламентарій наголосив, що компроміс «має бути не 

на користь якоїсь сторони, а на користь народу і держави». 

У свою чергу Компартія України, хоча вона й не бере участі в антикризовій робочій 

групі та в переговорах із Президентом, запропонувала власне бачення врегулювання політичної 
кризи. «Ми вимагаємо від влади і лідерів Майдану негайно прибрати з вулиць Києва звезених з 
усієї країни бойовиків і кримінал, припинити силові дії, забезпечити невтручання у внутрішні 
справи України іноземних держав та їх представників і сісти за стіл переговорів», — йдеться у 

заяві лідера КПУ Петра Симоненка, розміщеному на офіційному сайті партії. На думку 

комуністів, всілякі спроби створення паралельних неконституційних структур влади — як то 

«Народна Рада», «тимчасовий президент» і тому подібних — тільки підсилять протистояння і 
створять реальну загрозу переростання конфлікту в громадянську війну та призведуть до 

розколу країни. Компартія вважає за необхідне: оголосити Всеукраїнський референдум з 
питання визначення зовнішньоекономічного курсу інтеграції України; провести політичну 

реформу, ліквідувати інститут Президента і, встановивши парламентську республіку, значно 

розширити права територіальних громад; прийняти нове виборче законодавство і повернути 

пропорційну систему виборів народних депутатів України; заснувати незалежний 

громадянський орган — «Народний контроль», наділивши його найширшими повноваженнями; 

а також провести судову реформу та запровадити інститут виборності суддів. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=312759 

"Эта власть боится только силы"  

Александр Радчук, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Вчера в 20.00 истек срок объявленного лидерами оппозиции президенту Виктору 

Януковичу ультиматума с требованием прекратить силовое противостояние с демонстрантами. 

Утром стороны объявили перемирие, и уличные бои в центре столицы вчера не велись. Целый 

день демонстранты возводили и укрепляли баррикады, готовясь к новому штурму. Активисты 
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"Правого сектора" заверили, что первыми атаковать позиции милиции не намерены, пообещав 

контратаку в случае наступления силовиков. 

Глава партии УДАР Виталий Кличко вчера утром призвал демонстрантов и отряды 

спецназа прекратить противостояние на время переговоров лидеров оппозиции с Президентом. 

— Я обещаю вам, что вернусь сюда в 20.00 и отчитаюсь перед вами о результатах 

встречи с президентом. Прошу вас взять перемирие на это время,— обратился к демонстрантам 

Кличко. 

— Не надо ему подавать руки, он больше не президент этой страны,— кричали в ответ 

недовольные люди. 

От майдана Незалежности корреспондент "Ъ" направился в окутанный черным дымом 

от горящих покрышек правительственный квартал. Однако проход через милицейский кордон 

для аккредитованных в Верховной Раде журналистов оказался закрыт. "Был получен приказ 
пускать только сотрудников Кабинета министров и комитетов парламента, ничем не могу 

помочь",— сказал старший лейтенант внутренних войск МВД на пропускном пункте на улице 

Шелковичной. 

Воспользовавшись перемирьем с демонстрантами, бойцы внутренних войск выгружали 

из машин ящики с амуницией и боеприпасами и несли их в сторону правительственного 

квартала. Проходящие мимо кордона милиции жители Киева все время пытались заговорить с 

ними, активисты Евромайдана раздавали им листовки с призывом переходить на сторону 

демонстрантов. 

— Вам незачем здесь стоять, уходите в отставку, не стреляйте в людей,— обратилась к 

стоящему у кордона майору молодая девушка. 

— Да мы не стреляем, мы здесь только охраняем общественный порядок. Мне до пенсии 

осталось всего ничего, если я сейчас уйду со службы, то потеряю все,— раздраженно ответил 

ей офицер. 

Наблюдая за их разговором, у кордона собралось около десяти человек. Диалог 
активистки с милиционером перерос в небольшой стихийный митинг. 

— Я живу в Киеве 50 лет и еще такого не видела. Не нужны уже никакие революции, 

хочу спокойно гулять по улицам, пусть все эти протестующие на Майдане едут к себе на 

Западную Украину и мусорят в своих городах,— неожиданно вмешалась в разговор пожилая 

женщина. 

— Да как вы не можете понять, они приехали отстаивать свои права, а в них стали 

стрелять,— доказывал ей мужчина средних лет. 

Их разговор прервали силовики: они с беспокойством попросили людей отойти от 

кордона и выстроились в шеренгу — с другой стороны улицы шел большой отряд самообороны 

Евромайдана, который возвращался с дежурства по улицам Киева. В руках у них были биты и 

железные прутья. 

— Парни, далеко на улицу не выходить, держаться в строю,— скомандовал один из 
милиционеров. 

Такую реакцию силовиков объяснил один из бойцов самообороны. "Вчера было 

несколько случаев, когда они, увидев наши отряды у своих кордонов, пытались задержать 

активистов поодиночке. Мы были готовы поступить аналогично и начать задерживать их",— на 

ходу рассказал молодой парень в маске. 

Вместе с колонной самообороны корреспондент "Ъ" отправился в палаточный городок 

демонстрантов на майдане Незалежности. Там на сцене как раз выступал лидер партии 

"Свобода" Олег Тягныбок. 

— Убивают людей уже не только на улице Грушевского. Одного из участников 

Евромайдана нашли в лесу за пределами Киева. Власть заявила, что он умер от 

переохлаждения, хотя у него руки были связаны скотчем и он был избит,— заявил Тягныбок. 

Его слова вызвали негодование собравшихся. 
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— Заканчивайте переговоры, они ни к чему не приведут, эта власть боится только 

силы,— кричали люди в толпе. Олег Тягныбок анонсировал начало переговоров лидеров 

оппозиции с Президентом, после чего покинул сцену. 

Днем демонстранты потушили горевшие покрышки. От густого дыма все ближайшие 

дома на улице Грушевского и колоннада стадиона "Динамо" покрылись черной копотью. 

Покрышки продолжали тлеть и издавать удушливый запах — находиться возле них без 
противогаза было невозможно. 

…На линии противостояния с силовиками сотни демонстрантов готовились к 

дальнейшим боевым действиям. Они заготавливали бутылки с горючей жидкостью, а у здания 

Парламентской библиотеки организовали пункт приема подержанных покрышек. К середине 

дня корреспондент "Ъ" насчитал их более пяти сотен. "Приходится возить по одной-две 

покрышки в багажнике, прикрыв их какими-то вещами: гаишники останавливают, проверяют, 

за это реально могут пришить статью",— рассказал молодой человек, поднося покрышку к 

пункту приема. 

Воспользовавшись временным перемирием, демонстранты заблокировали все подъезды 

к Европейской площади, построив новые баррикады из мешков со снегом. В штабе 

национального сопротивления в Доме профсоюзов народные депутаты вместе с активистами 

Евромайдана продолжали готовиться к возможному штурму. Все помещение медицинского 

центра на третьем этаже Дома профсоюзов были заставлены коробками с лекарствами. 

Желающие помочь демонстрантам все время несли туда пакеты. "Сотрудники нашей фирмы 

собрали около 20 тыс. грн, и на эти деньги мы накупили медикаментов. Мы объездили 

несколько аптек, прежде чем купили все необходимое",— рассказала сотрудница одной из 
столичных юридических фирм. 

В успех переговоров с властью не верили ни представители оппозиции, ни сами 

участники уличных столкновений. "Я только что разговаривал с бывшим летчиком — у него 

есть информация о мобилизации всех трех вертолетных частей, находящихся на территории 

Украины. Я так думаю, они готовятся к введению чрезвычайного положения, а воздушную 

технику будут использовать для охраны Межигорья и своих дворцов",— поделился народный 

депутат Владимир Яворивский ("Батькивщина"). "Мы готовы к дальнейшим боевым действиям, 

но начинать их первыми не собираемся. Вот когда "Беркут" начнет нападать, мы будем 

отбиваться, а потом перейдем в контрнаступление",— рассказал у баррикады на улице 

Грушевского один из активистов организации "Правый сектор". 

http://www.kommersant.ua/doc/2390555 

Затишшя... перед «бурею» чи перемир’ям?  

Іван Капсамун, «День» 

Вчора на деякий час удалося припинити протистояння. Перед походом лідерів опозиції 
до Адміністрації Президента, лідер «УДАРу» Віталій Кличко переконав протестуючих на 

Грушевського з одного боку і міліціонерів з іншого на якийсь час оголосити перемир’я. 

На момент здачі номера, ще не було відомо, чим закінчилася друга спроба переговорів 

влади і опозиції, але всі опитані нами експерти та політики, яких ми подаємо нижче, 

виступають за мирне врегулювання конфлікту і пропонують свої рецепти. 

Єдиною новиною, яка з’явилася перед початком переговорів, стало те, що влада готова 

наступного тижня скликати позачергову сесію Верховної Ради та розглянути питання відставки 

уряду і питання щодо тих законів, які Верховна Рада прийняла 16 січня. Що ж буде в житті? 

Але тривожить і обурює інше. Насильство. Його зараз багато. Протягом вчорашнього 

дня з’явилася маса новин і чисельні відео про звіряче побиття активістів протестів 

працівниками правоохоронних органів. На людей буквально полювали, їх виловлювали та 

вивозили за межі міста, де їх принижували, катували й били. Потрібно зупинити беззаконня. І 
це першочергове завдання учасників переговорів. 
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Рецепт від професора права Віктора Мусiяки 

— Як би ви охарактеризували нинішню ситуацію? Вона незворотна, чи ще є шанс для 

діалогу? 

— Доки з боку влади та опозиції не прозвучала офіційна заява про припинення 

переговорного процесу, можна мати надію, що Рубікон ще не перейдено. Сподіваюся, обидві 
сторони розуміють: якщо не налагодити діалогу, це може бути початком того, чого ніхто із них 

передбачити не може. Загалом, на мою думку, в країні ніхто не може передбачити, які наслідки 

матиме призупинення діалогу й відмова від нього. 

Я вже заявляв публічно, що не бачу одного надзвичайно важливого елементу для того, 

щоб цей діалог був результативним. Перш за все потрібно визначити, хто буде виконувати 

посередницьку функцію у переговорах цих двох сил. Хтось має відібрати питання, які вважають 

головними й потребують вирішення, а потім узгоджувати з кожною зі сторін ці положення й 

формулювати тези, які можуть бути у порядку денному діалогу й дадуть можливість 

обговорювати найбільш спірні питання. 

ОБСЄ готова бути посередником. Це добре. Але вони мають включитися на етапі 
початку діалогу. Утім, мають долучитися і певні українські посередники, які знають обидві 
сторони, знають, які проблеми існують в Україні, й розуміють, як підштовхнути їх до 

вирішення. 

— Якими можуть бути конкретні механізми й шляхи виходу з ситуації? 

— Зрозуміло, що першим з питань має бути не відставка уряду чи якихось міністрів, а 

зупинка кровопролиття. Потім уже може бути питання відставки. Головним чином зараз 
потрібно відновити конституційний лад в державі. Тобто повернутися до Конституції 2004 

року. Далі Верховна Рада має ухвалити закон про скликання установчих конституційних зборів, 

тільки для цього народ повинен обрати серед депутатів тих людей, які за півроку підготують 

остаточну редакцію Конституції. Після цього на референдумі її затвердити. А через два місяці 
— одразу дострокові вибори Президента, Верховної Ради і органів місцевого самоврядування. 

Предмет, про що говорити, є. Для відновлення конституційного ладу треба всі ці деталі 
проробити, але почати — з нормального діалогу.   

— Чому політики не здатні домовитися або піти на мінімальні поступки? 

— Все зайшло дуже далеко. Влада не вважає за потрібне реагувати на те, що 

відбувається, піднімати на свій рівень імовірних переговірників. Навіть незважаючи на те, що 

перманентні реакції з боку суспільства були присутні весь час, — особливо ситуація 

загострилася після 30 листопада. Однак влада нічого не робила, і це найбільша її помилка. 

Тепер вимагають радикально вирішувати ситуацію, й владі потрібно прийти до тями та знайти 

найбільш раціональний шлях виходу. Опозиція ж не була наполегливою. З 1 грудня потрібно 

було в будь-який спосіб вимагати початку діалогу. Тепер є людські жертви, й налагодити 

перемовини ще важче, напруження зростає. З обох боків розгубленість. 

Іще один момент, який видно неозброєним оком, — представники як влади, так і 
опозиції не забувають, що вони політики й для них важлива реакція всередині суспільства, 

серед потенційних виборців — усе це заважає процесу.   

— Зрозуміло, що на владі лежить відповідальність за те, що відбувається в країні. 

Однак зараз багато говорять і про російський вплив та звуження кола людей, до яких 

дослухається Президент. Який, на вашу думку, сценарій зараз реалізовується? Наскільки 

тверезо Янукович оцінює і керує ситуацією в країні? 

— Надзвичайно велика проблема в тому, що відбулися певні процеси і влада 

сконцентрувалася в руках однієї людини, Президента. Встановлено суперпрезидентську владу. 

Вирішувати подібні проблеми дуже важко, навіть якщо її обдумують багато голів та існує 

розгалужена система, яка охоплює й вирішує різноманітні проблеми. Нині ж влада — це, 

фактично, сам Президент, і він починає усвідомлювати, що саме він є центром владних 

структур і до нього постійно апелюють. 
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Що ж до впливів, вони, безумовно, присутні завжди, були і будуть. Але наскільки вони 

серйозні і чи визначають поведінку першої особи, я не знаю. Недобрим посилом є те, що 

Президент не зробив для себе правильного висновку і призначив на переговори від влади 

людей, до яких відомо яке ставлення, а не сам веде діалог. Саме він як уособлення влади має 
брати в ньому участь. Він прислуховується до порад найближчого оточення, але потрібно 

вмикати свої інструменти й розуміти, що все тримається на ньому та він буде нести 

відповідальність. 

— Якщо говорити про юридичний бік питання — окремо аналізувати дії влади та 

опозиції: які порушення існують з обох боків?  

— Немає сенсу це аналізувати. Стільки порушень, що давати правову оцінку не 

потрібно, необхідні політичні рішення, які дадуть можливість вийти в конституційно-правове 

поле, реконструювати його і відновити нормальний стан, у якому може існувати суспільство. 

Без попереднього політичного рішення я не бачу жодного правового кроку, який би міг стати 

стрижнем для вирішення ситуації. 

— Якщо ж аналізувати рішення про створення Народної ради? 

— Це рефлексія на те, що відбувається. Опозиція повинна показувати народу, який 

збирається на Майдані, що вони готові до якоїсь дії. Як політики вони мають реагувати. Вони 

виходять за рамки, але хто встановлював ці рамки? 39 стаття Конституції декларує право на 

мирні збори громадян без зброї. Але якщо відстежити, як себе поводила влада, починаючи з 30 

листопада... Усі порушували правила. Вихід шукати потрібно лише у політичній сфері. 
Оцінювати події з точки зору права — це маразм, глухий кут. Усі порушують Конституцію, 

навіть ухвалюючи закони. 

— Якщо говорити про парламент, він сьогодні нівельований. Як би ви оцінили його 

діяльність? 

— У нас немає парламенту як такого. Є структура влади, яка штампує у вигляді законів 

опуси, що надходять із Адміністрації Президента. Суспільству це підносять як нове визначення 

параметрів функціонування суспільних процесів. Хіба це парламент?.. Та це почалося не 

сьогодні. 

— А коли? Які етапи деградації парламентаризму в Україні? 

— За часів перших скликань парламенту ще була парламентська діяльність, причому за 

умов системної влади, яку породила Конституція 1996 р. Тоді навіть не було закону про 

Регламент, був тимчасовий регламент, але його дотримувалися. Завжди було два читання, до 

думки депутата, який виступав, прислухалися. Не було такого, щоб надійшов сигнал із Банкової 
і ВР виконувала його волю. З кінця 1990-х — початку 2000-х рр. діють інші процеси, партії 
почали домовлятися. Відтоді все і почалося. Потім був ще 2007 р., коли розпустили Раду, а вона 

ніяк не відреагувала. Тепер ми прийшли до ситуації, коли парламент перетворився на придаток 

до президентської вертикалі влади, він не існує самостійно й не виступає від імені народу…  

— Наскільки небезпечним, на вашу думку, є сценарій розколу країни? 

— Неможливо навіть уявити собі, наскільки це небезпечно. Загроза надзвичайна. 

Сумніваюся, що ті, хто підтримував цей аргумент як елемент політичного торгу чи тиску на 

опонентів, дійсно зацікавлені в такому сценарії. Це мало б підштовхнути їх до налагодження 

діалогу. Не можна випускати цей факт з поля зору, тому що знову стане запізно. 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/podrobici/zatishshya-pered-bureyu-chi-peremiryam 

Протестная Украина – регионы страны охватили масштабные бунты  

Алиса Ревнова, "Сегодня" 

Протестные настроения распространились из Киева уже на несколько регионов 

Украины. Люди захватывают здания местных облгосадминистраций, требуя перезагрузки 

власти и вывода силовиков из столицы. Сегодня ночью захватывали здания ОГА в Черкассах, 

Ровно, во Львове, Ивано-Франковске, Тернополе, Хмельницком и Житомире. Наиболее 
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конфликтным городом стали Черкассы, где звучали выстрелы, людей поливали на морозе 

водой, а в ходе столкновений даже пострадал человек. 

Черкассы – летели вазоны и гранаты 

Вчера вечером, 23 января, под здание Черкасской ОГА пришли около 20 тысяч жителей 

города. Здание госучреждения охраняли десять милиционеров, которые, увидев толпу 

митингующих, закрылись внутри. На помощь милиционерам прибыли 10 бойцов подразделения 

«Грифон». С ними был полковник милиции – их окружили, порвали им одежду, сорвали 

погоны. Милиция забаррикадировалась внутри. 

Силовики использовали свето-шумовые гранаты,  поливали протестующих водой из 
шлангов и даже бросали вазоны. В ходе столкновений пострадала девушка – на нее упал с 

четвертого этажа цветочный вазон, который выбросил из окна правоохранитель. Ее забрала 

"скорая". 

Часть митингующих все же прорвалась в здание ОГА – было задержано 58 человек. 

Однако здание областного совета, которое находится рядом со зданием администрации, 

митингующим захватить все же удалось. 

«После окончания традиционного Майдана на площади, группа радикально настроенных 

молодых людей в масках кинулась к облгосадминистрации. Стали выбивать стекла, ломать 

двери. Правоохранители, в свою очередь, пускали газ и стали поливать людей водой из шланга. 

При минусовой температуре люди оказались как в ледяном панцире», - рассказывает 

Сегодня.ua очевидец событий, черкасский журналист Назарий Вивчарык. 

По его словам, в ответ митингующие отстреливались шашками и петардами. Позже, 

когда попытка захвата здания ОГА провалилась, люди побежали к зданию облсовета. «Когда 

здание облгосадминистрации не смогли взять штурмом, протестанты оббежали его и начали 

штурмовать здание областного совета. Тогда был даже предупреждающий выстрел силовиков в 

воздух. Однако людям удалось прорваться в здание совета, там вынесли мебель, а на стенах 

написали краской из баллончиков разные призывы», - рассказал Назарий Вивчарык. 

Ровно – захватили ОГА без проблем 

В Ровно митингующие выломали входную дверь в местную облгосадминистрацию и 

вошли в помещение. Двери люди заблокировали изнутри. Некоторые пикетирующие одели на 

головы каски. 

Также под стенами Ровенской ОГА активисты укрепили подходы к зданию сотнями 

мешков со снегом и шинами. Таким образом жители хотят защитить себя от возможного 

силового разгона людей. 

Впрочем, не обошлось и без небольших столкновений. Неизвестные лица неожиданно 

распылили в толпе газ, в результате чего среди протестующих началась давка. 

Львов и Ивано-Франковск – застали глав ОГА 

Во Львове обстановка была жарче, чем в Ровно. Там митингующие прорвались в здание 

облгосадминистрации и заявили, что будут блокировать ее работу до победы в революции. 

Председатель Львовской областной государственной администрации Олег Сало сообщил, что 

протестующие вынудили его написать заявление об отставке, угрожая захватом власти. 

Вместе с тем во Львове берут пример со столичных активистов – вокруг 

обладминистрации также построили баррикады. Таким образом, сейчас заблокированы здание 

и дорога. 

В Ивано-Франковске вчера ночью сложилась похожая ситуация. Там также активисты 

ворвались кабинет главы областной государственной администрации Василия Чуднова и 

требовали его отставки. 

Тернополь – срывали погоны и снимали каски 

В Тернополе у митингующих, как и в Черкассах, произошли столкновения с 

правоохранителями. Вечером к местной ОГА пришли несколько тысяч людей. Их не пускали 

милиционеры, однако активистам все же удалось прорваться внутрь здания. 
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Извне входные двери от них блокировали милиционеры, а внутри здания стоял 

«Беркут». Протестующие сначала поочередно выхватывали милиционеров, срывали с них 

погоны и передавали в толпу, а затем разбили двери и прорвались внутрь. "Беркут" заставляли 

снять шлемы и показать лицо, но силовики бросились бежать через другой выход. 

В Хмельницкой – живой коридор, в Житомире захват провалился 

В Житомире протестующие также пытались взять штурмом местную областную 

государственную администрацию, но попытка провалилась. Штурм продолжался около часа. 

Всего на площади перед ОГА во время штурма присутствовало около полутора тысяч человек. 

Некоторые митингующие повздорили с правоохранителями, в результате чего возникли 

небольшие столкновения. Кроме того, в Житомире несколько тысяч человек перекрыли одну из 
крупных улиц в центре города — Бердичевскую. 

Хмельницкую ОГА протестантам все же удалось захватить. Они забаррикадировали 

въезд на территорию и заблокировали подъезды к зданию. Активисты не собираются 

препятствовать работе чиновников – они образовали живой коридор, через который собираются 

впускать и выпускать сотрудников облгосадминистрации. 

Помимо того, в Хмельницком также построили баррикаду вокруг здания ОГА. 

Активисты соорудили ее из покрышек, мешков с песком, металлических бочек и других 

подручных средств. У входа в здание они установили портрет погибшего в столкновениях с 

милицией 22 января в Киеве активиста Сергея Нигояна. 

Напомним, сегодня, 24 января лидер самообороны Майдана, депутат фракции 

«Батькивщина» Андрей Парубий заявил, что захват зданий облгосадминистраций в областях 

Украины является «победой» и «расширением Майдана». 

http://www.segodnya.ua/hot/maidan2013/protestnaya-ukraina-regiony-strany-ohvatili-

masshtabnye-putchi-491015.html 

А от і плата за «кремлівським» кредитом  

Андрій Муравський, «День» 

"День" писав і попереджав: першого робочого дня після того, як провалом закінчився 

для України Вільнюський саміт, коли на євромайдані співали, а опозиція "обгавкувала" Азарова 

і Януковича, в Борисполі приземлились чотири російських урядових чартери. віце-прем'єр РФ 

Дмитро Рогозін поза увагою ЗМІ та в супроводі віце-прем'єра України Юрія Бойка спокійно 

об'їздив усі підприємства Миколаєва, Запоріжжя, Дніпропетровська та Києва... про що він сам 

потім написав у своєму мікроблозі у "Твіттері". там же і тоді ж, до речі, він написав: "Над 

Киевом безоблачное небо" (фраза "Над всей Испанией безоблачное небо" вважається паролем-

сигналом до початку громадянської війни в Іспанії 1936 року). 

Днями уряд затвердив концепцію "Державної цільової програми реформування та 

розвитку оборонно-промислового комплексу до 2017 року". У ній, звісно ж, ідеться й про 

оснащення власної армії новітніми зразками техніки, й про прискорення розвитку науково-

технічної сфери та зміцнення позицій України на світовому ринку озброєння, й про інші чудові 
перспективи. Задля такої мети підприємства ОПК реструктуризуватимуть, передбачено 

корпоратизацію та створення профільних вертикально інтегрованих об'єднань за галузевим 

принципом. Ставку роблять на інноваційний розвиток та інвестиції. На модернізацію основних 

фондів, впровадження нових виробничих технологій ОПК тощо потрібно більш ніж 10,5 млрд 

грн. І тільки близько 3 млрд грн - бюджетне фінансування, інше - власні кошти підприємств, 

кредитні та інвестиційні ресурси. Причому джерела надходжень небюджетних коштів наразі 
невідомі. 

Отже, для того, щоб віднайти бодай частину коштів, Верховна Рада може дозволити 

розпродаж нерухомості підприємств держконцерну "Укроборонпром". Відповідний 

законопроект "Про внесення змін до деяких законодавчих актів у частині удосконалення 

управління об'єктами держвласності в оборонно- промисловому комплексі" вже зареєстровано. 

Це стосується тих об'єктів права держвласності, які зараз приватизації не підлягають. У процесі 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

13 

реструктуризації підприємств концерну пропонується допустити "відчуження, вилучення, 

передача до статутного капіталу господарських організацій їхнього нерухомого майна, а також 

інші операції, наслідком яких може бути його відчуження, якщо рішення щодо ухвалення плану 

реструктуризації таких об'єктів державної власності ухвалені Кабінетом Міністрів України". 

За даними автора документа, позафракційного нардепа Віталія Немілостівого, із 134 

підприємств "Укроборонпрому" до переліку тих, що не підлягають приватизації, входять 59, і 
43 із них концерн уже вирішив реструктуризувати. Балансова вартість надлишкового майна у 

вигляді основних засобів тільки цих 43 підприємств оцінюється в 911 млн грн. Усього ж 

"Укроборонпром" готує реформування близько 80% своїх підприємств. За попередніми 

оцінками держконцерну, приблизно 15% із них повинні бути корпоратизовані, 60% - 

реструктуризовані, ще близько 5% можуть бути ліквідовані. Очікується, що за "ринковою 

вартістю" надлишкові основні засоби вдасться реалізувати за 2,5 млрд грн. Виручка піде на 

"фінансування заходів реструктуризації", адже реформування ОПК в рамках безпосередньо 

"Укроборонпрому" до 2017 року оцінюється в 6 млрд 724,5 млн грн. 

Директор "Центру досліджень армії, конверсії і роззброєння" Валентин Бадрак вважає, 
що необхідність позбутися надлишкових площ у багатьох оборонних підприємств назріла 

давно. "Керівництво того ж Заводу ім. Малишева повідомляло, що з 300 га площ чималу 

частину потрібно відчужувати. Не використовує завод усіх своїх потужностей, не потрібні вони 

йому. Подібна ситуація й у багатьох інших", - нагадує він. "Виробничі потужності повинні бути 

зосереджені більш компактно, так, щоб залишалася можливість задовольняти ринкові або 

прогнозовані потреби. Але немає сенсу утримувати площі, які ніяк не використовуються, - це 

абсолютно зайві витрати", - зауважує експерт. 

Законопроект можна сприйняти як один із етапів підготовки українських підприємств 

ОПК до приватизації (особливо з урахуванням того, що планується корпоратизація). Об'єкти, 

які готуються до продажу, можуть таким чином бути оцінені дещо дешевше. Що більш 

привабливо для потенційних покупців, які не стануть переплачувати за непотрібну їм 

нерухомість. 

Щоправда, раніше в експертному середовищі вже висловлювалася думка, що приватним 

структурам у певних випадках простіше будувати оборонне підприємство з нуля, ніж вкладати 

кошти в модернізацію старих будівель і застарілого обладнання. "Якщо йдеться, скажімо, про 

виробництво композитних матеріалів або нових складних агрегатів, то це й справді можна 

запускати з нуля. Але якщо на діючому заводі є стапеля для виробництва літаків, то будувати 

нові таки не раціонально", - упевнений Валентин Бадрак. 

У той же час експерт підкреслює, що для України важливо зберегти конструкторські 
бюро. "Наприклад, необхідно зберегти в державній власності КБ Антонова. Але при цьому 

цілком можна реалізувати зайві площі серійних авіабудівних підприємств у Києві та Харкові. 
Те ж стосується КБ, які розробляють двигуни для літаків і вертольотів, газові турбіни для 

військових кораблів. Можна продати частину площ заводу "Артем", який виробляє ракети. Але 

при цьому важливо зберегти в державній власності КБ "Луч", яке розробляє високоточні 
системи ураження", - наводить він приклади. 

"Так, поступово український парламент таки дозволить і приватизацію ОПК. Тож дуже 

важливо зберегти в державній власності конструкторські бюро, що працюють у провідних 

галузях. Тим більше, що, скажімо, в космічній та літакобудівній галузях ми маємо досить 

сильні позиції й співпрацюємо з кількома країнами", - каже Валентин Бадрак. 

Голос із "Фейсбуку": Олександр Прилипко: 

"Пан Лавров пропонує Україні допомогти залагодити конфлікт. Якщо комусь 

доводилося позичати гроші у бандитів, він зрозуміє, краще піти старцювати. Але подивимося 

на російську "допомогу" неупереджено. Чим, наприклад, вона обернулася для Кавказу? 

Пригадаймо, як Грузія втратила частину своєї території, як ділили Нагірний Карабах, як 

"заспокоїли" Чечню кадировським правлінням. А тепер ближче до нас. Війна в Молдові 
тривала, доки з Придністров'я не вивели 14-ту армію, й у Криму очевидно: якщо стоїть 

російський флот, буде там і хирлява оздоровниця з надхмарними цінами. Ні, російську 
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допомогу може дозволити собі лише Америка. У неї грошей більше й армія сильніша. У боргах 

не залишиться й Аляску не віддасть". 

http://www.day.kiev.ua/uk/article/ekonomika/ot-i-plata-za-kremlivskim-kreditom 

Петр Порошенко теряет недвижимость   

Ольга Прокопишина, "Деловая столица"  

Судостроительный завод "Ленинская кузница", подконтрольный бывшему главе 

Минэкономразвития Петру Порошенко, не сумел добиться отмены ипотечного договора с OTP 

Банком, подписанного в 2009 г. Это открывает перед финансистами возможность лишить 

своего должника недвижимости на улице Жилянской стоимостью более 60 млн грн. 

Активные судебные тяжбы OTP Банк и ПАО "Завод "Ленинская кузница", 

подконтрольное экс-министру экономического развития и торговли Петру Порошенко (более 

90% акций предприятия владеет его венчурный фонд "Прайм эссетс кэпитал"), ведут уже почти 

полгода. 

Предметом спора выступают цеха и корпуса судостроительного завода, расположенные 

на 7,95 га в центре Киева, на улице Жилянской, 107. В конце 2009 г. под залог этих активов, 

стоимость которых была оценена компанией "Бюро Веритас Украина" в 66,7 млн грн., 

"Ленинская кузница" получила от финучреждения более 85 млн грн. кредита. 

Предприятие обязалось полностью погасить долг до конца минувшего года, но данного 

условия не выполнило, задолжав финансистам свыше 75 млн грн. Это дало основание OTP 

Банку в июне 2013 г. обратиться в Хозяйственный суд Киева с требованием взыскать с завода 

предмет ипотеки. 

Уже через месяц c ответным иском в суд обратилась "Ленинская кузница", потребовав 

признания договора ипотеки недействительным. В качестве аргумента для такого решения 

выдвигалось то, что глава правления ПАО (Валерий Шандра), подписавший договор, сделал это 

без письменного разрешения наблюдательного совета. 

Но Хозяйственный суд с таким доводом не согласился и в ноябре прошлого года 

отклонил иск, после чего предприятие подало апелляцию. В конце декабря она была отклонена, 

и ноябрьский вердикт вступил в законную силу. 

В 90-х годах "Ленинская кузница" была одним из крупнейших отечественных 

судостроительных заводов. Предприятие строило танкеры для перевозки химической 

продукции, сухогрузы, морозильные траулеры. Сегодня же его работа сводится в основном к 

выпуску металлоконструкций, на продаже которых в 2012 г. оно заработало почти 90 млн грн. 

На сегодняшний день основные мощности ПАО сосредоточены на Рыбальском 

полуострове, где в 30-е годы прошлого века было построено судостроительное производство, 

предопределившее в дальнейшем основную специализацию завода. 

А на улице Жилянской остались устаревшие кузнечное и литейное производства. 

В минувшем десятилетии г-н Порошенко начал вынашивать планы строительства на 

прилегающей к вокзалу территории предприятия современной автостанции с многоуровневым 

паркингом и торгово-развлекательным центром. Эту идею поддержал тогдашний мэр Киева 

Александр Омельченко, не без помощи которого в 2003 г. в долгосрочную аренду заводу был 

передан участок площадью 1,18 га на улице Петлюры, 32. 

А в июле 2005 г. горсовет решил передать ему в аренду 7,95 га территории на улице 

Жилянской, 107. Для оформления договора аренды 11 апреля 2006 г. "Ленинская кузница" 

направила на подписание градоначальнику соответствующий проект договора. 

Но уже через три дня кресло городского головы занял Леонид Черновецкий, который 

документ подписывать не стал, что вынудило предприятие обратиться в суд с требованием 

признать договор с муниципалитетом заключенным. 

Лишь после того, как в июле 2006 г. Хозсуд Киева удовлетворил иск, завод получил 

вожделенный участок в аренду на 25 лет под возведение торгово-развлекательного центра с 
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паркингом. Хотя строительство так и не началось даже после того, как в 2012 г. Киеврада 

приняла решение о продаже двух земельных участков на улицах Жилянской и Петлюры 

"Ленинской кузнице" за 190 млн грн. 

Теперь, когда вполне реальным стал переход находящейся на этой территории 

недвижимости "Ленинской кузницы" за долги к OTP Банку, этот проект выглядит еще менее 

реалистичным. 

http://www.depo.ua/ru/delovaja-stolica/2014_ds/janv_ds2014/13-659661/117169.htm 

Інтернет-ЗМІ 

Володимир Рибак заявив, що у вівторок Рада не розглядатиме надзвичайний 

стан  

Українська правда 

Голова Верховної Ради Володимир Рибак заявляє, що на позачерговій сесії парламенту 

28 січня питання про можливість введення в країні надзвичайного стану не розглядатиметься. 

Про це він сказав у п’ятницю в інтерв’ю телеканалу "Рада". 

За словами спікера, на засіданні розглядатиметься питання щодо нинішньої ситуації у 

державі та шляхів розв’язання політичної кризи в Україні мирним шляхом. 

Керівник парламенту особливо наголосив, що питання про можливість запровадження в 

країні надзвичайного стану не розглядатиметься. 

Він зазначив, що жодні документи щодо запровадження надзвичайного стану в Україні 
"ніде не розглядалися, вони не готуються". 

За словами Рибака, пропонується, 28 січня депутати - представники усіх політичних сил, 

а також позафракційні обміняються думками щодо шляхів вирішення гострих питань. 

Також, сказав він, необхідно заслухати пропозиції парламентаріїв стосовно 

першочергових питань, які необхідно розглянути на плановій сесії, яка розпочнеться 4 лютого. 

Торкаючись вимог опозиції щодо припинення репресій проти учасників протестних 

акцій, голова ВР сказав, що внесені зміни до закону "Про усунення негативних наслідків та 

недопущення переслідувань та покарань осіб з приводу подій, які мали місце під час 

проведення мирних зібрань" дозволяють амністувати активістів, які нині перебувають за 

гратами. 

Щодо можливості проведення дострокових виборів президента, парламенту Рибак 

наголосив, що для цього потрібно розглядати питання щодо внесення відповідних змін до 

виборчого законодавства. 

Спікер також зазначив, що закони, які були прийняті 16 січня, набули чинності. 

При цьому він зазначив: якщо у депутатів є зауваження до їхнього змісту, вони повинні 
підготувати відповідні зміни до будь-якого з них, і парламент їх розгляне. 

"Іншого законного шляху на сьогоднішній день немає", - заявив він. 

Рибак звернувся до депутатів із закликом організовано провести позачергову сесію 28 

січня. 

http://www.pravda.com.ua/news/2014/01/24/7011140/ 

Вадим Колесниченко: «Клюев - лишь глава канцелярии, документы подписывает 
Янукович»  

Сегодня.ua 

Депутат Верховной Рады из фракции Партии регионов Вадим Колесниченко объясняет 

назначение Андрея Клюева главой Администрации Президента его глубокой 

информированностью о ситуации в стране. 
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Об этом он сказал в комментарии «Сегодня». 

"Это исключительно воля Президента. Полагаю, что такое решение принято потому, что 

Клюев - секретарь Совета национальной безопасности и обороны Украины, и он, как никто, в 

курсе происходящих событий", - сказал нардеп. 

При этом он призвал не переоценивать роль главы Администрации. 

"Назначение главы АП никак не отразится на ситуации в стране, это лишь глава 

канцелярии, канцелярия готовит документы. Подписывает их все равно Президент. Это даже не 

субъект права. Я считаю, что это чрезмерная гиперболизация понимания того, что такое глава 

АП", - добавил регионал. 

Напомним, Президент Виктор Янукович назначил Андрея Клюева главой 

Администрации президента. Ранее Клюев занимал должность секретаря Совета национальной 

безопасности и обороны Украины.  

17 января Янукович уволил Сергея Левочкина с поста главы АП. 

http://gigamir.net/news/kyiv/pub549003 

Нардеп Куницын отказался от награды Януковича – ее вручали не в тот день  

Аргументы недели. Крым 

Народный депутат Украины Сергей Куницын подтверждает информацию о своем отказе 

от ордена князя Ярослава Мудрого V степени, присвоенного ему президентом Украины. 

Соответствующее заявление нардепа обнародовано на его персональном сайте. 

Как известно, эта тема активно обсуждается в социальных сетях и СМИ уже двое суток. 

Куницын сообщает, что данный орден присвоен ему за десятилетнюю работу в 

Крымской организации ветеранов Афганистана. 

«Безусловно, что каждому общественному деятелю и тем более политику приятно, что 

его труды не остаются без внимания и результаты работы оцениваются первыми лицами 

страны. Награда, которой я был удостоен в День Соборности Украины, – это, в первую очередь, 

оценка деятельности моей родной Крымской организации ветеранов Афганистана за последнее 

десятилетие. Я сердечно признателен боевым побратимам, которые представляли меня к этой 

награде по случаю 25-летия со дня вывода войск из Афганистана», – говорится в заявлении. 

В то же время, нардеп отмечает, что ветераны Афганистана уже два месяца 

присутствуют на Евромайдане, отстаивая его идеи и цели, а также поддерживая митингующих. 

«Поддерживая мнение своих фронтовых товарищей, с которыми более двух месяцев я 

нахожусь палаточном лагере, хочу пояснить следующее: мы, воины-интернационалисты 

Украины, за все время существование Евромайдана были миротворческой силой готовой 

предотвратить кровопролитие между мирным населением и стражей порядка. К нашему 

общему сожалению, известие о награждении совпала с драматическими событиями, которые 

болью отозвались в сердце простых украинцев», – утверждает Куницын. 

В связи с этим он отказался принимать данную награду. 

«Каждый из нас, кто все это время пробыл на площади Независимости, разделяет 

общенациональную скорбь по жертвам этого противостояния. Как и патриарх Филарет, я не 

могу принять данную награду в этот день и прошу комментаторов воздержаться от 

политической окраски моего решения», – утверждает нардеп. 

http://an.crimea.ua/page/news/55710/ 
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Блоги 

Інна Богословська: «Внимание! Внеочередная сессия парламента – это 

ловушка!»  

pravda.com.ua 

План власти состоит в том, чтобы на внеочередной сессии принять решение о введении 

чрезвычайного положения. Голосов у Партии регионов для этого нет – я это точно знаю. 

Поэтому для регионалов нужно, чтобы в парламент пришли депутаты от оппозиции. Это 

даст возможность снова создать хаос в зале и проголосовать руками введение чрезвычайного 

положения. Понятно, что голосов за это не будет, но мы уже не сможем ничего доказать. Хочу 

напомнить, что за "диктаторские" законы тоже голосов не было, но Янукович их подписал. Я 

предупреждаю: тот, кто пойдет на внеочередную сессию парламента, может стать вольным или 

невольным соучастником погружения Украины во тьму репрессий. 

Об этом свидетельствуют комментарии Олийныка и Колесниченко, которые очень 

быстро попытались опровергнуть мое заявление, что у ПР нет голосов для введения ЧП. Но в 

этот же день Владимир Рыбак объявил о готовности проводить сессию 28 января. Не указав, на 

основании заявлений каких депутатов он собирается это сделать. Это говорит о том, что 

подписи все-таки собирают, и именно этот сценарий власть будет пытаться сейчас реализовать. 

Я обратилась с запросом к спикеру Парламента Рыбаку, незамедлительно предоставить 

поименный список инициаторов (народных депутатов) проведения внеочередной сессии ВР с 

указанием повестки дня. 

http://blogs.pravda.com.ua/authors/bogoslovska/52e140945b6e6/ 

Олег Царев: «Майдан умирает из-за бездарных действий оппозиции»  

facebook  

Депутат от Партии Регионов Олег Царев рассказал о причинах появления Майдана. Об 

этом он написал на своей странице в Фейсбуке. «Я убежден, что если бы не ошибки власти - 

Майдана бы не было. Это резкая смена вектора в вопросе евроинтеграции и события от 30 

ноября. Если бы не действия оппозиции, которая так бездарно без конца пытается возглавить 

Майдан, если бы не фашистская идеология и лозунги, которыми пронизан Майдан, - он бы мог 
получить поддержку со стороны значительного числа людей», - считает нардеп. Тягнибоку и 

Яценюку хотят запретить въезд в Россию Царев уверен, что Майдан умирает из-за бездарных 

действий оппозиции, которая за два месяца не смогла предложить разумный план действий. 

«Оппозиционеры уже призывают к страшным вещам - к личному террору. Андрей Лозовой в 

Фейсбуке зовет "устроить веселую жизнь" беркутовцам - жечь квартиры, бить окна. Экс-

депутат Грымчак призывал уничтожать дома и машины членов Партии Регионов. Как на это 

реагировать? Я позвонил своей супруге, которая живет за городом вместе с 4 детьми. Сказал, 

что нужно быть наготове. Лариса ответила, что взяла зарегистрированное охотничье ружье: 

"Пусть приходят, будем рады"», - возмущен нардеп. Фюле подтвердил свой сегодняшний визит 

в Киев Нардеп высказал надежду на то, что у всех хватит воли, мудрости, терпения, чтобы 

остановить конфликт и выйти из противостояния. 

http://polemika.com.ua/news-136626.html 

Телебачення і радіомовлення 

Янукович считает, что ситуацию в стране должна обсудить Верховная Рада  
Интер, Подробности 

Ситуацию в стране - нужно рассмотреть на внеочередном заседании парламента. Об 

этом Виктор Янукович говорил со спикером Владимиром Рыбаком. 
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Глава государства считает, в Верховной Раде нужно продолжить и закрепить результаты 

переговоров, которые глава государства ведет с оппозицией. Спикер - согласен отозвать 

депутатов из каникул и провести заседание в начале следующей недели. 

Виктор ЯНУКОВИЧ, Президент Украины: Ви знаєте, що масові заворушення, якя 

відбулися останнім часом вони супроводжувалися насиллям, кровопролиттям, підлогами і.т.д. 

Тобто сьогодні ситуація вимагає негайного врегулювання: по перше треба війти в рамки закону 

всім, і по друге - є політична площадка Верховна рада. У ВР я просив би вас закликати 

депутатів зібратися і обговорити цю ситуацію. Безумовно ті переговори які сьогодні йдуть у 

мене з опозицією - це одна частина врегулювання політичної кризи - друга частина - цю 

дискусію треба переводити на парламентську площадку. 

Владимир РЫБАК, спикер Верховной Рады: Є дуже багато питань, які треба вирішувати 

не на майдані, а у сесійній залі. Дійсно, треба щоб опозиція та більшість зібралися і розглянули 

ті питання, які розглядаються - і відставка уряду, і ті питання які є по тим законам, які ВР - там 

надо дослухатися один до одного. Але на перший план треба поставити питання спокою у 

нашій державі. 

Позачергове засідання Верховної Ради відбудеться 28-го січня  

УТ-1, Підсумки дня 

Позачергове засідання Верховної Ради відбудеться наступного вівторка - 28-го січня. 

Провести його негайно попросив Президент спікера парламенту задля врегулювання 

політичної кризи в країні. За словами Віктора Януковича, саме в стінах Верховної Ради, а не на 

Майдані, можна знайти рішення. Потрібно, щоб опозиція та більшість зібралися й розглянули 

питання - і щодо ухвалених 16-го січня законів, і щодо відставки уряду. На першому плані - 

спокій в державі, переконаний Президент. 

Віктор ЯНУКОВИЧ, Президент України: Ви знаєте, що масові заворушення, які 
відбулися останнім часом, супроводжувались насиллям, кровопролиттям, підпалами. Тобто, 

сьогодні ситуація вимагає негайного врегулювання. Я просив би вас закликати депутатів, 

зібратися і обговорити цю ситуацію. 

Володимир РИБАК, Голова Верховної Ради України: Дійсно треба щоб опозиція і 
більшість зібралися і розглянули ті питання, які виникають це і відставка уряду, яку я піднімаю, 

це і питання, які є по тим законам. Там надо дослухаться один до одного, але на перший план 

надо поставити питання спокою в нашій державі. 

Кілька хвилин тому закінчилися переговори між Президентом Віктором 

Януковичем та опозиціонерами 

Кілька хвилин тому закінчилися переговори між Президентом Віктором Януковичем та 

опозиціонерами. 

У зустрічі взяли участь секретар Ради національної безпеки та оборони Андрій Клюєв, 

радник Президента Андрій Портнов та міністр юстиції Олена Лукаш. Подробиці поки що не 

розголошують. За словами лідера "Свободи" Олега Тягнибока - наступний раунд перемовин 

запланували на завтра. 

В двух городах офисы ПР подверглись нападению  

Интер, Подробности 

Сегодня сразу в двух областных центрах нападениям подверглись офисы Партии 

Регионов. В Полтаве неизвестный облил парадный вход черной краской. В милиции уверили - 

хулигана уже нашли, он заплатит штраф. И сегодня же Ивано-Франковск в Ивано-Франковске 

люди взяли в осаду офис городской организации Парии Регионов. Один из активистов сорвал 

флаг. Мужчину попыталась задержать милиция, но его соратники воспрепятствовали. С 

нарушителем провели воспитательную беседу - и отпустили. 

Яценюк призвал митингующих к радикальным действиям 
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Переговоры о мирном разрешении конфликта между властью и оппозицией начались 

еще вчера. Но первый раунд результатов не принес. Более того, в рядах оппозиции не было 

единого мнения по поводу того, как события должны развиваться дальше. Кличко говорил о 

продолжении диалога, Тягнибок о невозможности компромиссов с властью, а Арсений Яценюк, 

не сдерживая эмоций, призвал митингующих к радикальным действиям. 

Арсений ЯЦЕНЮК, народный депутат Украины, лидер фракции "Батьківщина": У нас 

залишилось 24 години. Якщо цього шляху не буде, скажу про себе: я з ганьбою жити не буду. 

Завтра підемо разом вперед. Якщо куля в лоб, то куля в лоб. 

Переговори влади і опозиції будуть продовжені  
5 канал, Час новин 

Про це йдеться у заяві Міністра юстиції, члена робочої групи з врегулювання політичної 
кризи Олени Лукаш щодо перебігу переговорів, повідомляє прес-служба Президента. 

Олена ЛУКАШ, Міністр юстиції України: "На жаль, вдруге лідери опозиції відмовилися 

від оголошення заяви про засудження екстремістських дій. Також ними не були засуджені 
факти захоплення будівель місцевих органів влади. Не було знайдено відповідь на питання, чи 

збираються лідери опозиції в подальшому контролювати перебіг радикальних подій на вулицях 

Києва", - заявила Лукаш. 

За її словами, обговорювалися питання невідкладного звільнення незаконно захоплених 

приміщень, можливої амністії та інші питання, які можуть бути розглянуті на позачерговій 

сесії, факт проведення якої учасники переговорів оцінили схвально. 

Також обговорювалося питання відповідальності уряду. 

Андрій Парубій: «Захоплення обладміністрацій – перемога Майдану»  

Радіо Свобода, Ранкова Свобода 

Захоплення будівель облдержадміністрацій у кількох областях України є «розширенням 

Майдану». Про це заявив лідер самооборони Майдану, народний депутат Андрій Парубій, 

інформує «Інтерфакс-Україна». 

Він зазначив, що «це є великою перемогою Майдану», оскільки влада стягнули 

більшість силовиків до Києва. 

«Це велика наша перемога в розширенні Майдану», – заявив він. 

У четвер у Львові, Тернополі, Рівному, Івано-Франківську, Хмельницькому, Житомирі і 
Черкасах активісти взяли в облогу та штурмували приміщення обладміністрацій. 

Прокуратура відкрила кримінальні провадження за ст. 294 ч. 2 Кримінального кодексу 

(найчастіше застосовувана проти протестувальників стаття про «масові заворушення» із 
санкцією від 8 до 15 років), у багатьох місцях – також за статтею про опір працівникам міліції. 

У Черкасах, де міліції вдалося відбити адміністративну будівлю, протягом ночі були 

затримані 58 активістів. Важке поранення під час протесту отримала молода дівчина, яка 

перебуває в лікарні непритомною в критичному стані. 

Як тільки Янукович буде в руках Москви, його тут же усунуть  

Радіо Свобода, Ваша Свобода 

Гості «Вашої Свободи»: Мирослав Попович, директор Інституту філософії Академії наук 

України, Юрій Свірко, журналіст і публіцист, Андрій Курков, письменник і публіцист. 

Олександр Лащенко: Пане Свірко, ми маємо досвід український останніх понад 22 років 

незалежності і білоруський. У тому числі ті події, які були кілька років тому після чергових 

виборів президента, на яких знову переміг, за офіційними даними, Олександр Лукашенко. 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

20 

Те, що відбувається зараз, повторення того, що було кілька років тому в Мінську? І далі 
буде в Україні те ж саме, що зараз триває у Білорусі, на Ваш погляд? Можливо так сказати? Чи 

Україна, як стверджував Леонід Кучма, не тільки не Росія, але і не Білорусь? 

Юрій Свірко: З останнім я погоджуюся, Україна – не Росія і не Білорусь. Але останнім 

часом я маю таке відчуття, що в Україні в мене дежавю. Те, що було в Білорусі після обрання 

Лукашенка: наруга над Конституцією, бійки з ОМОНом, як там називається білоруський 

«Беркут», то все це повторюється саме тут. 

І єдине, що, на мою думку, є відмінним – це реакція народу, людей, які зараз стоять на 

Грушевського, людей, які зараз стоять на Майдані. Я щойно прийшов до цієї студії з Майдану. 

Майдан живе. Як хтось пожартував у соціальних мережах (це останнім часом дуже часто 

відбувається), попри всі зусилля опозиції Майдан живе, Майдан стоїть. Скільки він ще 

простоїть? Це не відомо. 

Але в Білорусі Лукашенко дуже швидко це знищив, і ніхто там навіть не намагається 

чинити опір зараз режимові. А в Україні зовсім інша ситуація. Я думаю, що більшість тих, хто 

протестує проти нових так званих «драконівських законів», розуміють, що якщо не 

протестувати, то тут буде Білорусь №2. І навіть гірше. 

Я хочу нагадати слухачам, що президента Кучму та президента Лукашенка обрали в 

один день 10 квітня 1994 року. Але в Білорусі з тих часів це все триває. 

– Я маю на увазі останні вибори президента в Білорусі, після яких теж були арешти і 
багато опозиціонерів опинилися за ґратами. 

Юрій Свірко: Проблема в тому, що не було після цього в Білорусі виборів як таких. Це 

було голосування формальне з фальсифікацією результатів. Те, що ми вже бачили на останніх 

парламентських довиборах у Києві. І те саме буде в Україні, якщо протести зможуть 

придушити. 

– Як можуть розвиватися події в Україні у тому сенсі, що, як Ви сказали, у Білорусі вже 

фактично придушена опозиція, і її вплив маргінальний? В Україні теж такий прогноз можливий 

надалі? 

Юрій Свірко: Можливий. Але можлива і інша ситуація. Я дуже переживаю за те, щоб в 

Україні не було так, як у моїй рідній Білорусі. І я дуже не хочу, щоб Україна стала Білоруссю 

№2. Я думаю, що це мета зараз усіх, хто зараз протестує проти цього режиму, який почав 

стріляти і водночас брехати, що немає вогнепальної зброї у тих людей (я не знаю, як навіть 

сказати), які стоять по той бік барикад. 

– Пане Попович, на Ваш погляд, якими є все ж таки можливі шляхи врегулювання? Є 

вони чи ні? Чи праві ті скептики, котрі стверджують, що вже фактично перейдено «рубікон» у 

кризі в Україні, і цих шляхів більше вже немає? 

Мирослав Попович: Якщо Ви розбираєте якийсь конфлікт, то насамперед важливо знати, 

які цілі має кожна сторона, і чи може вона жити, якщо цих цілей не досягнуто? 

Якщо взяти дві наші сторони, тобто Партію регіонів як правлячу партію і президента, 

який є фактичний глава, і візьмемо опозицію, то я не бачу взагалі якихось цілей, які чи 

об’єднували б, чи розділяли б їх. Крім, абстрактно кажучи, держава, процвітання, народ і так 

далі. Це риторика. 

Єдине, що розділяє, то це прагнення правлячої партії до абсолютної влади, до такої 
системи, яку ми вже добре знаємо – до однопартійної системи, що ми фактично зараз маємо. 

Ну, чого вони стоять, як два барани на кладці, і один одного намагаються зіпхнути? 

Нічого ми не можемо побачити, крім особистих замірів у влади. А в опозиції завжди у цьому 

відношенні краще положення – воно може виставити гасла. І сьогодні саме опозиція обстоює 

гасла свободи, справедливості і солідарності. 

Як ця обставина може впливати на ситуацію владної партії, що їй заважатиме свобода? 

От якщо вона так боїться, як ми сьогодні це ми бачимо, то їй усе заважає. 

Тому напророчити можна що завгодно, тому що ми є в такій точці, яка називається 

«точка біфуркації», з якої можна звалитися на різні структури – на суворий партійний режим, 
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який був у нас і який є сьогодні в Лукашенка, тільки без ідеології у правлячої сили – все гроші 
заміняє, а з іншого боку, може бути такий варіант, коли ми собі виборемо цю свободу. Не знаю, 

як це може статися? Найпростіше – це перемога на виборах у більшості округах, у більшості 
людських колективів. І тоді ми можемо сказати, що ми вийшли з цього випробування. 

– До виборів не так уже й багато часу, а криза розгортається дуже гостро фактично 

щодня. Дивіться, переговори все ж таки відбулися вчора саме за безпосередньої участі 
президента Віктора Януковича і трьох лідерів опозиції. Можливо, це якийсь шлях, у цьому 

щось є? Хоча після цих переговорів усі три лідери опозиції сказали, що вчорашні переговори 

були безрезультатними… 

Мирослав Попович: Все правда, що Ви кажете. І тим не менше, я сказав би так: які не 

були б подальші кроки досягнення компромісу, щось треба віддати, і щось треба взяти. 

– Хто має більше поступитися? Адже і влада, і опозиція закидають одне одному, що, 

мовляв, ви не йдете на компроміс. 

Мирослав Попович: Тут важко сказати, хто більше, хто менше. 

Перше, що треба зробити обом сторонам – негайно (!) припинити винищування один 

одного, негайно підписати угоду про перемир’я. Я не знаю, які тут юридичні формули. Але тут 

треба припинити насильство. І це є передумовою будь-яких подальших розмов. Якщо обидві 
сторони припинили б насильство, тоді можна розмовляти, хто кому і що віддасть, на які 
поступки він піде. І тут, я думаю, головне в принципі досяжне. А головне – це правляча партія 

повинна віддати якісь фігури. 

– Все-таки? 

Мирослав Попович: Обов’язково. 

– Глава уряду, як вимагає опозиція? 

Мирослав Попович: Я не знаю. У нас такий, чесно кажучи, слабкий глава уряду, він 

настільки волає… 

– Миколу Азарова маємо на увазі. 

Мирослав Попович: Я маю на увазі Миколу Азарова. Ці його заяви про те, що все під 

абсолютним контролем, що якісь натівські провокатори стріляють… 

– Це не його заява. Це один із депутатів парламенту від Партії регіонів про нібито 

натівських снайперів заявляв, а не Микола Азаров. 

Мирослав Попович: Це правильно. Але Микола Азаров сказав, що, можливо, це були 

провокатори. Чиї провокатори? З чийого боку провокатори? Як можна говорити про якогось 

провокатора, як можна заперечувати факт, вживання вогнепальної зброї, коли вже є убиті?! 

– У зв’язку із загостренням цієї кризи навіть самі лідери опозиції говорять, що однієї 
відставки Миколи Азарова, навіть якщо вона відбудеться, замало. Відставка президента – от 

їхня вимога. Водночас представники влади наголошують: Віктор Янукович – законно обраний 

президент. Чому він має складати свої повноваження за рік до виборів? 

Мирослав Попович: Я підійшов би до цього як торговець, бо це торгівля якимись 

поступками. Це не реально. 

– Не реально? 

Мирослав Попович: Для чого висувати нереальні вимоги? З боку опозиції це хибний 

крок. Тому що тут уже буде не те що особиста амбіція, а вже будуть життєвоважливі інтереси 

зачеплені. Бо якщо президент подав у відставку з якихось причин, це означає, що його 

перемогли. І він боїться, що йому зараз відкриють провадження, і це все буде, звичайно. Це все 

може бути. 

Тому в таких випадках дуже важливо, щоб була гарантія, що його не зачеплять. Так як 

колись дали гарантію, коли йшов Кучма у відставку чи відмовлявся від цього терміну. Він мав 

запевнення. Така ситуація склалася, що у президента Януковича немає ніде фактично надійної 
підтримки із-за кордону. 

– А Росія? 
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Мирослав Попович: Треба ж все-таки бачити, що Росію він влаштовує лише стільки, 

скільки він веде до руйнації суверенної української держави. Як тільки він буде в руках в 

Москви, то його тут же усунуть. І там якраз менш за все гарантій. Знайдеться який-небудь, я 

навіть знаю хто, який буде кандидатом на президентське місце. 

– Ви ризикнете назвати це прізвище чи не станете це робити? 

Мирослав Попович: Я не став би це робити. Для чого? 

Пане Курков, на Ваш погляд, якими є нагальні, можливі шляхи виходу з цієї, дуже 

гострої політичної кризи в Україні, яка не вщухає, а тільки розгортається? 

Андрій Курков: Я повністю згоден з паном Мирославом. Все, що казав пан Мирослав, 

це, може, і є єдиним виходом з ситуації. Тобто перемир’я і перемови, і відмова від нереальних 

вимог один до одного. 

І тут в принципі загрози, щоб Україна стала Білоруссю, я думаю, все ж таки не існує. 

Тому що ми бачимо зараз результат останніх двох місяців. Я маю на увазі, що результат такий, 

що представники влади в західних регіонах вже мають ховатися по хатах і закриватися за 

броньованими дверима. Тому що, особливо після смерті Юрія Вербицького, похорон якого 

стане дуже знаковою подією для Львова і для всієї західної України, і його смерть, звичайно, 

пов’язана з правлячою партією, яка не йде на поступки. 

І в цьому сенсі буде сама опозиція, тобто навіть сама назва Партії регіонів означає, що в 

нас політика регіональна, а не ідеологічна. І тому в нас так і буде. У нас буде регіональна 

опозиція, і буде така трошки дивна політична боротьба, в якій регіони, що мають більше 

населення і більше грошей, будуть мати більш сильні, але все рівно не ідеологічні, політичні 
партії як інструмент приходу до влади. 

А щодо сьогоднішньої ситуації, то треба виходити з цього тупика, але без політиків 

цього не відбудеться, тому що немає в нас інших лідерів опозиції і немає іншого президента. Як 

змусити їх почути одне одного, щоб вони говорили про якісь реальні речі, а не кивали і не 

просто кидали перемови та просто відходити, то тут я вже просто не знаю. Тобто громадськість, 

яка практично їх делегувала, тому що інших немає, повинна вимагати від них і результату. 

Просто ставити ультиматуми і обіцяти, що прийде колона брати в осаду адміністрацію 

президента – це анархізм. Тому що все рівно всі прекрасно знають, що в кінці кінців знайдуть 

представники влади чи міністр Захарченко, який, до речі, мав піти у відставку ще відразу, після 

першого погрому «Беркута» проти студентів, тоді нічого цього не було б, але він дасть ще раз 
наказ використовувати зброю. І це вже будуть не гумові кулі. Тоді майбутнє України як 

суверенної держави буде під великим запитанням. 

Юрій Свірко: Я зараз почув від пана Куркова, що Україна – це Білорусь. 

– Хоча він каже, що не Білорусь. 

Юрій Свірко: Я 20 років чую в Білорусі, що у нас немає іншого президента, у нас немає 

лідерів опозиції. Якщо хочете, щоб так було, то так і треба. 

Хочу не погодитися з паном Поповичем стосовно того, що є нереальною вимога про 

президентські вибори. В Конституції України в статті про президентські вибори написано, що 

президентські вибори в Україні відбуваються в останню неділю березня п’ятого року 

повноважень президента. Порахуйте, коли п’ятий рік повноважень президента Януковича? 

Його інавгурація відбулася 25 лютого 2010 року. Тобто 25 лютого 2015 року спливають 

повноваження. А перехідні положення до Конституції кажуть: у березні 2015 року. Тобто він 

буде керувати, за нинішньою Конституцією, понад п’ять років, що є правовою колізією. 

І лише варто позбавитися цих перехідних положень, сказати Януковичу, що якщо ви 

справді є всенародно обраний президент і хочете підтвердити свою легітимність, то йдіть на 

вибори, відповідно до статті Конституції в обох відомих редакціях цієї спотвореної 
Конституції, яку КСУ фактично скасував. І це головне, що треба йти на вибори і 
підтверджувати свою легітимність. 

І щодо опозиції. Другий момент, який, на мою думку, дуже важливий. Треба не думати 

про вибори, про єдиного кандидата, а що буде після цих виборів. І я запропонував би лідерам 
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позиції, які вони не є, пообіцяти, гарантувати, що той, хто буде обраний, якщо він буде 

обраний, з лідерів опозиції президентом, скасувати негайно посаду президента, внести зміни до 

Конституції, запропонувати референдум і перетворити Україну на парламентську республіку. 

Моє переконання, що і Україні, і Білорусі президенти не потрібні взагалі. 

Мирослав Попович: Я абсолютно згоден і у тому числі з тим, що президенти не потрібні 
взагалі, а якщо терпимі, то в ролі... 

– Парламентська республіка, Ви маєте на увазі? 

Мирослав Попович: Це вірно. 

У Вас прекрасна прозвучала ідея – сказати президенту, щоб він рахувався з реальними 

юридичними рамками, в яких він існує як президент. Але, пробачте, як це сказати йому? Як Ви 

йому скажете? І як він Вас почує? 

Юрій Свірко: Учора лідери опозиції обіцяли йти до кабінету Януковича і читати разом з 
ним закон. Не треба читати закони або ці нові, або старі. Треба читати Конституцію. От і все. 

Прийти і публічно це прочитати, і на Майдані це сказати: є такі колізії, є стаття Конституції, 
яка, я думаю, має вищу юридичну силу, ніж перехідні положення до цієї Конституції, і 
вимагати призначення виборів на останню неділю березня. І це простий і абсолютно 

легітимний, правовий вихід з цього правового безладу. 

Мирослав Попович: Прекрасно! Але якщо він Вас не послухає? 

– Олександр Лукашенко, який править Білоруссю вже скоро 20 років, коли відбуваються 

ці всі різні конфлікти з відомим результатом, і всі звинувачення постійно на його адресу 

лунають, ніколи ж не каже: панове, я за диктатуру, я за авторитарну владу. Він каже: порушуєте 

закон – я маю реагувати, я за те, щоб дотримувався порядок і законність. 

Так само каже нинішня українська влада. Вона стверджує, що те, зокрема, що 

відбувається на вулиці Грушевського в Києві, все це просто радикали, які грубо порушують 

закон і так далі. Мовляв, влада змушена, як і Олександр Лукашенко в Білорусі, просто 

застосовувати всі заходи, які їй дозволяє закон, для забезпечення порядку. Притому, що, до 

речі, в Києві це ще не всі засоби. Максимально намагаються правоохоронці стримувати себе, 

мовляв. Що на це Ви скажете? Є ж закон, є певні норми, є те, що можна робити, і те, що не 

можна. Можна нападати на спецпідрозділ міліції «Беркут» чи ні, за законом? Не можна ж. 

Правильно? 

Юрій Свірко: Люди мали абсолютне право йти до Верховної Ради України з Майдану, 

навіть якщо якісь провокатори закликали піти до Верховної Ради, а хтось з вождів опозиційних 

не хотів. Це в Конституції написано, що громадяни України мають право на демонстрації. 

І кого вони там захищають, оці «беркути» зараз? Це практичне питання. Стратегічне? Я 

ще раз кажу: що буде після виборів? Оце головне. Опозиція не має не лише тактичного плану 

дій, що робити сьогодні, що робити завтра, а не має стратегічного. Попри те, що створювали ще 

за часів Тимошенко якісь там плани, «Нова країна», попри те, що було написано в усіх 

програмах перед виборами, немає реальної програми, що робити. 

Можна її зробити дуже простою, до трьох пунктів звести. Головний з них, ще раз кажу, я 

думаю, що сподобається багатьом... До речі, і комуністи обіцяли скасувати посаду президента. 

Ми знаємо, що таке так звана КПУ, яка голосувала за оці так звані закони абсолютно в 

нелегітимний спосіб, незаконний, з порушенням регламенту і таке інше, але ж вони 

гарантували, що вони проти президента. І навіть за рахунок цього їх можна спробувати 

перетягнути на свій бік. 

Я вважаю, що, головне, треба посилатися не на абстрактний закон, а на Конституцію, 

якою вона не була б. Є дві редакції Конституції, але в цій частині вони збігаються, про яку ми 

зараз розмовляємо. Є стаття 5 Конституції, де написано, що народ визначає систему влади. 

А опозиція не зробила нічого. Вона захопила будинок КМДА. Не намагалася навіть 

проголосити народного мера, не намагалася щось зробити. 

У Білорусі це робили, до речі. Там Лукашенко теж просто викинув опозиційних 

депутатів з парламенту, який називався Верховною Радою, і створив собі так звану Палату 
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представників зі своїх депутатів. Але ті депутати проголосити себе Верховною Радою і почали 

робити якісь дії і навіть обрали своїм лідером Віктора Гончара, якого Лукашенко практично 

викинув з посади голови ЦВК, і він проголосив вибори президента. За це його і вбили потім. 

– Пане Попович, можливо, Ви й інші впливові люди в плані не політичного капіталу, а 

морального авторитету якось можуть вплинути на ситуацію? Ви вже робили звернення до 

президента, до всіх сил конфлікту. Можна ще щось зробити? Чи ні, чи вже все-таки не реально, 

якщо песимістично дивитися? 

Мирослав Попович: Я думаю, що, по-перше, ми реально маємо певну ситуацію, яка 

ламає конструкцію влади, і цю ситуацію треба тримати до того часу, доки буде досягнута 

домовленість. 

Власне кажучи, я за продовження переговорів. Але при цьому таких переговорів, які 
мали б цілком реальні цілі. Те, що відповідальна за цю криваву загрозу, хаосу є сьогоднішня 

влада, то це ми не повинні забувати. І повинні зробити так, щоб після виборів безпосередньо 

відразу ж це не перетворилося в переслідування з політичних мотивів. 

– Якщо переможе опозиція. 

Мирослав Попович: Просто кажучи, ті сьогодні лідери повинні мати гарантію від 

суспільства, від спільноти, від Заходу, врешті, і таким чином вирішувати питання. 

 


